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پس از ۲۶ ماه؛ مرگ ومیر روزانه کرونا در ایران
 به کمتر از ۱۵ نفر رسید

بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در یک شــبانه روز ۵۲۸ بیمار کووید ۱۹ در کشور 
شناســایی شــدند و در همین بازه زمانی ۱۳ بیمار نیز جان خــود را به دلیل 
این بیماری از دســت دادند.به گزارش ایســنا، از روز ۳ اردیبهشت ماه تا روز ۴ 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۵۲۸ بیمار جدید 
مبتلا به کووید۱۹ در کشــور شناسایی و ۱۳۶ نفر از آنها بستری شدند.مجموع 
بیماران کووید۱۹ در کشــور به ۷ میلیون و ۲۱۶ هزار و ۴۰ نفر رسید.متاسفانه 
در طول ۲۴ ســاعت، ۱۳ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری به ۱۴۰ هزار و ۹۷۵ نفر رســید.دیروز پس از گذشت 
حــدود ۲۶ ماه، مرگ و میر روزانه بیماران کووید۱۹ به کمتر از ۱۵ نفر رســید.

در یک شــبانه روز در ۲۱ استان، هیچ موردی از مرگ و میر بیماران کووید۱۹ 
ثبت نشــده و در ۸ استان، فقط یک مورد مرگ، گزارش شده است.خوشبختانه 
تا روز ۴ اردیبهشــت ماه ۶ میلیون ۹۶۶ هزار و ۹۵۴ نفر از بیماران، بهبود یافته 
و یا از بیمارســتانها ترخیص شــده اند.یک هزار و ۴۶ نفــر از بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.تا 
روز ۴ اردیبهشت ماه ۵۰ میلیون و ۸۱۱ هزار و ۵۴ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 
در کشــور انجام شده است.در حال حاضر ۲ شهرســتان در وضعیت قرمز، ۴۸ 
شهرستان در وضعیت نارنجی، ۳۲۳ شهرستان در وضعیت زرد و ۷۵ شهرستان 

در وضعیت آبی قرار دارند.

تعداد اتوبوس های فعال تهران
 کمتر از ۱۵۰۰ دستگاه است

رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران با بیان اینکه وضعیت اتوبوسرانی 
اصلا خوب نیست، گفت: تعداد اتوبوسهای فعال تهران به کمتر از ۱۵۰۰ دستگاه 
رسیده است.به گزارش ایسنا، جعفر تشکری هاشمی صبح دیروز پس از گزارش 
شــهردار تهران، گفت: تفاهم نامه ها معمولا تمایلات طرفین را نشان می دهد و 
زمانی کاربردی می شود که دقیقا شرح کار، مجریان، زمان و نتایج و هزینه کار به 
صورت صریح بررسی شود.وی با بیان اینکه این تفاهم نامه ها رافع مسئولیت های 
ما در شهرداری نیستند گفت: یکسری از وظایف در شهرداری ذاتی است و باید 
این وظایف به خوبی انجام شــود اما باید بگویم که ما از مدیران گذشــته گلایه 
مند بودیم که ۶۵۰۰ اتوبوس را به ۲۵۰۰ اتوبوس کاهش دادند امابا کمال تاسف 
اعلام می کنم که وضعیت اتوبوســرانی اصلا خوب نیســت و در زمان ما تعداد 
اتوبوس های فعال به کمتر از ۱۵۰۰ دســتگاه رسیده است و به این مساله توجه 
کنید واز مدیران توضیح بخواهید.وی افزود: آمار خرابی مترو خیلی زیاد شــده و 
مســافران دقایق طولانی منتظر می مانند این در حالی است که گفته شده بود 
۷هزار میلیاردتومان برای خرید قطعات از طریق بانک شهر تامین کردیم اما باید 
این کار ســرعت داده شود چرا که هنوز محصولی دریافت نشده است.وی افزود: 
در بحث سیســتم های هوشمند نیز اوضاع خوب نیست، به گونه ای که جی پی 
اس اتوبوس ها خاموش است و تجهیزات الکترونیکی نیز وضعیت نامطلوبی دارد.

انجام یک بار معاینه فنی رایگان 
برای رانندگان تاکسی پایتخت

مدیرعامل ســازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی گفت: هدف از معاینه فنی 
رایگان، کاهش آلودگی هوا و حمایت مالی از رانندگان خدوم تاکســی اســت.
اســماعیل بگی گفت: رانندگان تاکسی برای انجام معاینه فنی رایگان می توانند 
به مراکز معاینه فنی بیهقی، ســراج، الغدیر، شــقایق، دماوند، چمران، نیایش و 
آبشناســان مراجعــه کنند.به گفته مدیرعامل ســازمان مدیریــت و نظارت بر 
تاکســیرانی، این طرح  هدفش کاهش آلودگی هــوا، حمایت مالی از رانندگان 

خدوم تاکسی و ترویج فرهنگ استفاده از خودرو های سالم و بی نقص است.

خانواده های دارای بیش از ۲ معلول 
صاحبخانه می شوند

رئیس سازمان بهزیســتی گفت: تا پایان سال ۱۴۰۲، ۴ هزار واحد مسکونی به 
خانوار دارای دو معلول به بالا واگذار خواهد شد.علی محمد قادری گفت: مسکن 
یک صنعت فرابخشی و چند لایه است و تامین آن از اساس، جزو وظایف سازمان 
بهزیستی نیست اما در ۱۵ سال اخیر، بحث مسکن در سازمان بهزیستی جدی 
گرفته شــده و حمایت ویژه ای از خانواده های بهزیستی صورت می گیرد.به گفته 
او تفاهم نامه منعقد شــده با وزارت راه و شهرســازی، منجر به تامین مســکن 
۱۵۷ هزار خانواده تحت پوشــش بهزیستی شده است.در دهه فجر سال ۱۴۰۰، 
۱۶۰ هزار واحد مســکونی بالغ بر ۱۲۰ هزار واحد شــهری و ۴۰ هزار روستایی 
افتتاح شد.رئیس سازمان بهزیســتی گفت: در تفاهم نامه ای که با وزیر مسکن 
و شهرســازی صورت گرفت، مقرر شد طی ۳ سال، این ۱۶۰ هزار واحد ساخته 
شود. در تلاشیم تا از طریق طرح نهضت ملی مسکن، جامعه هدف بهزیستی را 

صاحبخانه کنیم.

درخواست رئیس سازمان محیط زیست از وزیر کشور 
درباره فضای سبز شهری

رئیس سازمان حفاظت محیط زیســت در نامه ای از وزیر کشور درخواست کرد 
که با اتخــاذ تدابیر لازم برای مدیریت مطلوب فضای ســبز و پارک های درون 
شهری، در اجرای توصیه های تخصصی محیط زیستی همکاری کند.به گزارش 
ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان حفاظت محیط زیست، درمتن نامه 
علی سلاجقه به احمد وحیدی آمده است: احتراماً، استحضار دارند محیط زیست 
اصلی ترین مولفه حیات بشری، بستری برای ایجاد شرایط مطلوب زندگی، تکامل 
و توسعه محسوب می شــود. لذا اهتمام درجهت پایداری منابع محدود طبیعت 
و برقراری تعادل میان توســعه اجتماعی، زندگی شهری و حفظ محیط زیست 
ضرورت ناپذیر اســت. مدیریت سبز به مفهوم اســتفاده بهینه از منابع و ایجاد 
تعادل بین منابع و مصارف ســرمایه های طبیعی و حیاتی با لحاظ همه جوانب 
و درتمام ابعاد آن کمک شــایانی در دســتیابی به این هدف خواهد کرد.نظر به 
این که پارک ها و فضاهای ســبز شهری جزء لاینفک به شمار می روند که دارای 
کارکردهای مختلفی ازجمله حفظ تنوع زیســتی، بهبود و تلطیف هوا، تفریح و 
تفرج و اثر زیباشناختی هستند و مدیریت آن ها یکی از جنبه های مدیریت تنوع 
زیســتی در زیستگاه های شهری محسوب می شــود، با اتخاذ تدابیر لازم جهت 
مدیریت بهینه آن ها، می توان درحفظ محیط زیســت از آن ها اســتفاده کرد. به 
همین منظور به پیوســت توصیه های تخصصی محیط زیستی مدیریت مطلوب 
فضای سبز در پارک های درون شهری جهت استحضار و ابلاغ به نهادهای مرتبط 
برای همکاری دراین امر ارسال می شود.در پیوست این نامه به مدیریت پوشش 
گیاهی، منابع آب، انرژی، پسماند فضای سبز و پارک های درون شهری همچنین 
به اختصاص فضاهای استراحت، آموزشی و ورزشی، استفاده از نمادهای محیط 
زیستی مناسب با نصب تابلوها و بیلبورهای آموزشی و مدیریت حیات وحش در 

فضای سبز و پارک های درون شهری تاکید شده است.

مسقف سازی پایانه علم و صنعت در شمال شرق تهران
معاون حمل  و نقل و ترافیک شهرداری منطقه ۴ از آغاز عملیات مسقف سازی 
پایانه علم و صنعت با متــراژ ۱۵۰۰ مترمربع در این منطقه خبر داد.به گزارش 
روابط عمومی شــهرداری منطقه ۴، »محمود کرم رودی« در این باره گفت: به 
منظور رفاه حال شهروندان و رانندگان و بالا رفتن میزان رضایت و امنیت ایشان 
نقشه اجرایی و فونداسیون ها در مراحل رفع نواقص و تکمیل آن صورت گرفته و 

پس از تامین اعتبار اقدامات اجرایی شروع شده است.

اجرای طرح جامع مدیریت آب های سطحی 
محله خاور شهر

معــاون فنی و عمران منطقه ۱۵ از مطالعات طراحی تفضیلی طرح بهســازی، 
نوسازی وتوسعه شبکه آبهای سطحی خاورشهر خبر داد.به گزارش روابط عمومی 
شهرداری منطقه ۱۵، علی روحانی با اعلام این خبر گفت: این عملیات در راستای 
رفع معضلاتی همچون انباشت آبهای بالا دست بزرگراه امام رضا )ع(، جاری شدن 
روان آبهای سطحی ،آب گرفتگی  در محدوده محله  خاورشهر در سالیان گذشته 
انجام می شــود. به گفته او؛ با توجه به انجــام  مطالعات طراحی تفضیلی طرح 
بهسازی، نوسازی وتوسعه شــبکه آبهای سطحی خاورشهر خیابان سهند طول 
تقریبی پروژه معادل ۶۵۰ متر طول می باشد که نسبت به اجرای عملیات شبکه 
آبهای سطحی از طریق اجرای لوله به قطر ۱۰۰۰ میلی متر و به  طول تقریبی 

۱۲۰ متر طول ، با پیشرفت فیزیکی  ۲۰ درصد در حال انجام است.

اخبار کوتاه
مسئول دبیرخانه کمیته هماهنگی و نظارت بر اجرای قانون حمایت از حقوق معلولان مطرح کرد

پیشنهاد تبدیل وضعیت معلولان شاغل دستگاه های دولتی

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش وپرورش  خبر داد

اعلام شهریه مدارس غیردولتی در اردیبهشت

امکان اشتغال زندانیان در بیرون از زندان با حکم مراجع قضایی
کلینیکهایکسبوکاربرایخانوادهزندانیانایجادمیشود

مدیرکل منابع انسانی معاونت توسعه وزارت بهداشت اعلام کرد

درخواست جذب ۱۰۰ هزار نیرو در وزارت بهداشت 

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت:

برای محافظت علیه امیکرون، دریافت دوز سوم واکسن لازم است

مسئول دبیرخانه کمیته هماهنگی و نظارت بر اجرای قانون 
حمایت از حقوق معلولان از پیگیری ســازمان بهزیستی از 
طریق مجلس و معــاون اول رئیس جمهوری برای اصلاح 
قانون حمایت از حقوق معلولان خبر داد و گفت: » تبدیل 
وضعیت معلولان شاغل دســتگاه های دولتی« و »افزایش 
درصد اســتخدام معلولان در دستگاه های دولتی از ۳ به ۷ 
درصد« بیشترین پیشنهادات اصلاح قانون حمایت از حقوق 
معلولان بوده است.به گزارش ایسنا، قانون حمایت از حقوق 
معلولان، مصوب ســال ۱۳۹۷ با ۳۴ مــاده به موضوعاتی 
همچون ارائه خدمات بهداشــتی، درمانی و توانبخشــی، 
ایجاد تســهیلات برای ایجاد فرصت های اشتغال معلولان، 
اختصاص حداقل سه درصد از مجوزهای استخدامی به افراد 
دارای معلولیت و... پرداخته است، اما در این میان، خلاءها 
و ایراداتــی هم برای حمایت و رفع مشــکلات افراد دارای 
معلولیت وجود دارد، چراکه جامعه معلولان و فعالان مدنی 
ایــن حوزه به دلیل برخی خلاءهای موجود در این قانون یا 
بی توجهی برخی دستگاه ها برای اجرای وظایف خود، بارها و 

بارها نارضایتی خود را در این زمینه اعلام کرده اند.
بــر همین مبنــا آذرمــاه ســال ۱۳۹۹ بود کــه محمد 
شریعتمداری، وزیر وقت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر لزوم 
ارائه طرح یا لایحه اصلاحیــه قانون حمایت از افراد دارای 
معلولیت تاکید کرده بود. او در نشســت صمیمانه ای که با 
تشکل های غیردولتی افراد دارای معلولیت برگزار شده بود 
با بیان این که توجه بــه همه بخش های معلولیت ها و رفع 
مشــکلات قانونی موجود در قوانیــن، اعم از قانون جامع و 
یــا قانون حمایت از افراد دارای معلولیت باید در همین ماه 
انجام شود، گفت: »دکتر قبادی دانا)رئیس وقت بهزیستی( 
باید به بنده قول قطعی بدهند که قبل از پایان سال، لایحه 
اصلاحیه و یا طرح اصلاحیه را داشــته باشیم. اگر نیازمند 
منابع مالی نبود، می توانیم به صورت طرح آن را با ســرعت 
بیشــتری پیش ببریم، اما متن پیش نویس اصلاحیه لایحه 
قانــون جامع و قانون حمایت از افــراد دارای معلولیت که 
معتقدیم نقایصی دارد، باید تقدیم مجلس شورای اسلامی 

کنیم.«
یک ماه بعد از این دستور، سازمان بهزیستی برای اصلاحات 
قانونی قانون حمایت از حقوق معلــولان اقدام و دبیرخانه 
نظارت بر قانون را در این ســازمان راه انــدازی کرد تا اگر 

افراد پیشــنهادی برای اصلاح یا تغییر مواد قانون حمایت 
از حقــوق معلولان دارند با دبیرخانه این کمیته نامه نگاری 
کنند هرچند علی رغم درخواســت وزیر وقت رفاه از رئیس 
ســازمان بهزیستی و باوجود گذشــت بیش از یک سال از 
آن، هنــوز لایحه اصلاحیه قانون حمایت از حقوق معلولان 

نوشته نشده است.
در این راســتا، منصور الله وردی مســئول دبیرخانه کمیته 
هماهنگــی و نظارت بــر اجرای قانون حمایــت از حقوق 
معلــولان با بیان اینکــه موضوع اصلاح قانــون حمایت از 
حقوق معلولان در جلســات متعدد اعلام شــده است، به 
ایسنا می گوید: سازمان بهزیســتی برای دریافت نظرات و 
پیشــنهادات بخش های مختلف، با تشکل ها و شبکه های 
رسمی تشکل های افراد دارای معلولیت و همکاران استانی 
در ایــن زمینه مکاتبه و بازخورد ۳۱ اســتان و انجمن های 
مربوطه را دریافت کرد. از میان مکاتبه ای که با ۲۰ انجمن 
صــورت گرفت درنهایت ۶ انجمن، ســه شــبکه معلولان 
جســمی و حرکتــی و نابینایان و ناشــنوایان و حوزه های 
تخصصی سازمان بهزیستی به مکاتبه پاسخ و نظرات خود 
را به ســازمان ارائه دادند. وی یادآور می شــود: همچنین 
ســازمان بهزیســتی برای اصلاح قانون حمایت از حقوق 

معلولان و دریافت پیشــنهادات، طی سال گذشته ۲ مرتبه 
با معاونت حقوقی قوه قضائیه و ســه دانشگاه مکاتبه کرد، 
اما هنوز پاســخی دریافت نکرده است.مســئول دبیرخانه 
کمیتــه هماهنگی و نظــارت بر اجرای قانــون حمایت از 
حقوق معلولان با بیــان اینکه در مجموع حدود ۵۰ نظر و 
پیشنهاد مختلف دریافت شده است،  ادامه می دهد: در این 
میان همچنین افراد دارای معلولیت با سازمان بهزیستی در 
ارتباط بوده و پیشنهاداتی برای اصلاح قانون ارائه دادند و بر 

روی این پیشنهادات کار می کنیم.
الله وردی در پاســخ به این سوال که بیشترین پیشنهادات 
دریافت شــده برای اصلاح قانون حمایت از حقوق معلولان 
مربوط به چه موضوعی بوده است؟، اینگونه توضیح می دهد: 
بیشترین پیشنهادات مربوط به تبدیل وضعیت افراد دارای 
معلولیت شــاغل در دستگاه های دولتی )پیمانی، قراردادی 
یا رســمی( بوده است که در حال حاضر ماده ای مربوط به 
این موضوع در قانون وجود ندارد. پیشنهاد دیگر مربوط به 
مــاده ۱۵ قانون حمایت از حقوق معلولان مبنی بر تکلیف 
دولت برای »حداقل« ســه درصد از مجوزهای استخدامی 
) رسمی،  پیمانی، کارگری( دستگاه های دولتی و عمومی اعم 
از وزارتخانه ها، ســازمان ها، مؤسسات،  شرکت ها و نهادهای 

عمومی و انقلابی و دیگر دستگاه هایی که از بودجه عمومی 
کشور  استفاده می کنند، اســت تا به افراد دارای معلولیت 
واجد شرایط اختصاص دهند؛ در قانون »حداقل« سه درصد 
استخدامی عنوان شده است که دستگاه ها عملا سه درصد 
را اجرا می کنند، برای این موضوع پیشــنهاد شده است که 

میزان حداقل ۳ درصد به »حداقل ۷ درصد« ارتقاء یابد.
وی ادامه می دهد: از دیگر پیشنهادات، معافیت مالیاتی افراد 
دارای معلولیت و تقویت مشوق های مالیاتی و بیمه ای برای 
بخش غیردولتی اســت تا بخش غیردولتی انگیزه بیشتری 
برای اســتخدام افراد دارای معلولیت داشته باشد.مسئول 
دبیرخانه کمیته هماهنگی و نظارت بر اجرای قانون حمایت 
از حقوق معلولان در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه 
برنامه سازمان بهزیستی برای اصلاح قانون حمایت از حقوق 
معلولان چیســت؟ می گوید: سازمان بهزیستی از دو ناحیه 
مجلس و معاون اول رئیس جمهوری اصلاح قانون حمایت 
از حقوق معلــولان را پیگیری می کند. ما از طریق مجلس 
پیگیر هســتیم و رئیس مجلس شــورای اسلامی نیز قول 

داده اند. 
همچنین مذاکراتی با معاون اول رئیس جمهوری انجام شده 
است. وی خاطرنشان می کند: از آنجایی که سازمان تنقیح و 
تدوین قوانین و مقررات مجلس زیر نظر معاونت قوانین قرار 
دارد، این معاونت قوانین و دســتورالعملی دارد که براساس 
آن موظف است حداکثر یک سال پس از اجرایی شدن هر 
قانون، گزارشی از نحوه اجرا، موارد ابهام، تعارض و هرگونه 
ایراد اجرایــی را به رئیس مجلس، دولت و شــورای عالی 
تنقیح قوانین و کمیســیون های مجلس تقدیم و پیشنهاد 

اصلاح لازم را ارائه دهد. 
یعنی معاونت قوانین مجلس شــورای اسلامی نیز وارد این 
موضوع شده است، اگرچه باید یکسال بعد از اجرای قانون 
ورود می کرد اما اکنون نیز بــرای اصلاح قانون ورود کرده 
اســت.الله وردی می گوید: پیشــنهادات برای اصلاح قانون 
حمایــت از حقوق معلولان جمع بنــدی و به دفتر حقوقی 
سازمان بهزیستی ارائه شده است و دفتر حقوقی بر روی این 
پیشنهادات کار می کند و کماکان اگر افراد دارای معلولیت 
پیشنهاداتی داشته باشــد همچنان جای کار است. ما این 
فرصت را داده ایم که نکاتی که عام و همه گیر باشد را برای 

اصلاح قانون بررسی کنیم.

رئیــس ســازمان مــدارس و مراکــز غیردولتــی وزارت 
آموزش وپرورش جزئیاتی از راه اندازی »مدرسه شیشه ای« 
ارائه و از مشخص شدن شهریه سال تحصیلی آتی مدارس 
غیردولتی در اردیبهشت ماه خبر داد.احمد محمودزاده در 
گفت وگو با ایسنا، درباره طرح »مدرسه شیشه ای« توضیح 
داد و اظهار کرد: تمامی فرایندهای تعلیم وتربیت در مدارس 
غیردولتی باید شــفاف باشد که شــعار دولت سیزدهم نیز 
هســت.وی افزود: مردم باید احســاس کننــد که مدارس 
غیردولتی شفاف عمل می کنند و عملکرد آنها قابل بررسی 
و در معرض دید عموم اســت. باید مشخص باشد که دقیقا 

قرار اســت چه میزان شــهریه دریافت کنند و این شهریه 
برای چه اموری صرف می شــود. معلم، دانش آموز، اولیاء و 
ما به عنوان واســط میان موسســان و اولیاء به این فرایند 
توجه داریم. رئیس ســازمان مــدارس و مراکز غیردولتی 
وزارت آموزش وپرورش با بیان اینکه در مدرســه شیشه ای 
تلاش ما بر این است که مواردی از قبیل اینکه مدرسه چه 
فعالیت هایی دارد، از چه شاخص هایی تبعیت و برنامه های 
ســازمان را تا چه حد مدنظر قــرار می دهد را رصد کنیم. 
علاوه بر این، بر حســب اینکه مدرســه چه نتایجی کسب 
می کند و در نظرســنجی از والدین در چه جایگاهی است 

و همچنین سایر شاخص ها، رتبه بندی می شود.محمودزاده 
ادامه داد: همه این نظارت ها و دسترسی ها در قالب سامانه 
مشــارکت های ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی اتفاق 
می افتد. ضمن آنکه صدور مجــوز راه اندازی مراکز هم در 
این ســامانه انجام می شــود. طرح مدرسه شیشه ای مدتی 
است که اجرا و موارد فوق الذکر به صورت شفاف با مردم در 

جریان گذاشته می شود.
وی اضافه کرد: صدور مجوز کســب وکار را هم به ســامانه 
اضافه کرده ایم و با توجه به تسهیل شرایط، پس از دریافت 
اســتعلام های لازم، یک ۱۰ روز برای صدور مجوز اولیه و 

یک ۱۰ روز برای راه اندازی کســب وکار زمان نیاز اســت. 
جزو دســتگاه هایی هستیم که در این زمینه اعلام آمادگی 
کامل کرده بودیم و اگر ســایر زیرساخت های لازم از سوی 
مراجع مربوط فراهم شود، برای پیشبرد این اقدام مهم نیز 
مشکلی نداریم.رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی 
وزارت آموزش وپرورش درباره زمان اعلام شــهریه مدارس 
غیردولتی نیز عنوان کرد: بخشنامه مربوط به تعیین شهریه 
ارسال شده و فرایندهای مربوط از سوی موسسان در حال 
انجام است؛ شــهریه به زودی و در اردیبهشت ماه نهایی و 

اعلام می شود.

مدیــر دفتر برنامه ریزی اشــتغال و حرفه آموزی ســازمان 
زندان هــا درباره فعالیت هــای حوزه اشــتغال در زندان ها 
گفت: در ســال گذشــته ۶۱ درصد محکومین تحت دوره 
اشــتغال زایی قرار گرفتند و در ســال جاری نیز با کمک 
سازمان های متولی ۱۰۰ هزار زندانی را تحت آموزش قرار 
خواهیم داد و طرح اشتغال زایی را به سایر استان ها تسری 
می دهیم.به گزارش خبرنگار ایلنا، سازمان زندان ها در سال 
جاری سراغ اشتغال زایی حداکثری مددجویان در زندان های 
کشــور رفته و برنامه ریزی برای رسیدن به این هدف را به 
تازگی با راه اندازی طرح »بامداد« در زندان مرکزی گیلان 

)زندان لاکان رشت( آغاز کرده است. 
در چنین فرآیندی قرار اســت تمام ظرفیت های دولتی تا 
خصوصی و خیرین برای اشــتغال در زندان ها بکار گرفته 
شــود تا در نهایت و در پایان ســال جاری آمار اشتغال در 
زندان ها به رقم رشــد حداقل ۵۰ درصد برسد و این یعنی 
جمعیت زیادی از زندانیان نه  فقط در دوره های حرفه آموزی 
کســب مهارت می کنند، بلکه وارد کارگاه های اشتغال نیز 
شــده و از این راه محل درآمدی برای خود و خانواده شان 
حتی در دوران حبس خواهند داشــت.حمیدرضا سلیمانی 
در گفت وگو با ایلنا درباره طرح »بامداد« گفت: ایده اشتغال 
حداکثری در زندان های سراسر کشور با ورود دکتر محمدی 
به عنوان رئیس جدید ســازمان زندان ها مطرح و مقرر شد 
که در راســتای توانمندســازی زندانیان، طرح اشــتغال 
حداکثری در زندان هــا کلید بخورد. این رویکرد هم اکنون 
به عنوان محور کلیدی و عملیاتی ایشان مطرح شده و آن 
را به عنــوان بهترین و اصلی تریــن راه برای اصلاح وتربیت 

زندانیان معرفی کرده اند.
سلیمانی ادامه داد: طرح »بامداد« در ایجاد عملیات اشتغال 
حداکثری به تازگی در زندان مرکزی گیلان )زندان لاکان( 
به عنوان زندان پایلوت کلید خورده و قرار است با استفاده 
از تمام ظرفیت های اســتانی دربخش های مختلف دولتی، 
خصوصی، خیریــن و... دســتاوردهای آن را در هفته قوه 

قضائیــه اعلام کنیــم. در ادامه هم با اســتفاده از این الگو 
توسعه اشتغال فراگیر را در تمام استان ها عملیاتی خواهیم 
کرد.ســلیمانی با بیان اینکه در ســازمان چند دسته بندی 
برای اشتغال وجود دارد، توضیح داد: اشتغال ما در زندان ها 
شــامل »کارگاهی«، »اعزام به کار« و »نشسته« می شود. 
در اشــتغال کارگاهی، زندانــی در کارگاه های درون زندان 
مشــغول فعالیت است و مددجویان در اشتغال اعزام به کار 
نیــز با حکم مراجع قضایی در بیرون از زندان به مشــاغل 
تعریف شده مشغول می شــوند. زندانی در اشتغال نشسته 
پاتختی نیز در اتاق و تخت خود یک ســری محصولات که 
عمدتا صنایع دســتی است را تولید می کند.وی هر سه این 
نوع مشــاغل را در دستور کار ســازمان زندان ها دانست و 
خاطرنشــان کرد: رویکرد ما در هر سه حوزه توانمندسازی 
مددجویان اســت تا بوسیله آن منبع درآمدی برای زندانی 

و بهبود معیشت خانواده او در دوران حبس فراهم شود.
مدیــر دفتر برنامه ریزی اشــتغال و حرفه آموزی ســازمان 
زندان ها تأکید کرد: هدف ما این اســت مشاغلی را تعریف 
کنیم کــه زندانی با یادگیری آن بتوانــد در دوران پس از 
آزادی نیز از آن بهره ببرد و آن را در جامعه ادامه دهد؛ چون 
یکی از مزیت های حرفه آموزی و اشــتغال در زندان ها این 
است که باعث می شــود زندانی با ادامه این حرفه و کسب 

درآمد از آن، دیگر به زندان برنگردد.
وی ادامــه داد: آمارها ثابت کرده اســت هرجا برای زندانی 
شغل ایجاد کرده ایم، بازگشت آنان به حداقل ممکن رسیده 
است. این اشــتغال توانسته بدرســتی جمعیت کیفری و 
بازگشــت مجدد آن ها را به زندان کاهش دهد.سلیمانی در 
توضیح چگونگی توزیع مدل های مختلف اشــتغال گفت: 
در برخی زندان ها با توجه بــه فضای محدود موجود روی 
اشــتغال اعزام به کار و نشسته متمرکز هستیم و البته در 
هر مرکزی که جای کافی و شرایط مساعد باشد، کارگاهای 
تولید انواع کالا و محصولات برقرار می شود و درآمدش هم 

به زندانی و خانواده او تعلق می گیرد.

وی بــا بیان اینکه ما هم اکنــون و در حوزه حرفه آموزی به 
زندانیان حدود ۱۰۰ کدرشته مختلف شغلی را تعریف کرده 
و به زندانیان آموزش می دهیم، گفت: این ۱۰۰ کدرشته نیز 
در چهار دســته صنعت، خدمات، صنایع دستی و مشاغل 
حوزه کشــاورزی خلاصه می شود که خود ۱۰ رشته شغلی 
ازجمله اتومامکانیک، صنایــع چوب، خیاطی، تعمیر لوازم 
خانگی، قالیبافی و جوشــکاری و… را دربرمی گیرد.مدیر 
دفتر برنامه ریزی اشــتغال و حرفه آموزی سازمان زندان ها 
یادآور شــد: در سال گذشته ۱۰۶ هزار زندانی در دوره های 
حرفه آموزی شــرکت و بالغ بر ۸۰ هزار نفر نیز توانســتند 
گواهینامه مربوطه را دریافت کنند که با این حســاب ۶۱ 
درصد محکومین تحت دوره حرفه آمــوزی قرار گرفته اند.

ســلیمانی تصریح کرد: دوره هــای حرفه آموزی با همراهی 
دســتگاه های وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی و همچنین وزارت جهاد کشــاورزی و ســازمان 
فنی وحرفــه ای درحال برگزاری اســت. در این راســتا در 
روزهای منتهی به سال گذشته دو تفاهمنامه مهارت آموزی 
با مرکز ملی فرش ایران و وزارت جهاد کشــاورزی منعقد 
کردیم با این هدفگــذاری که ۵ هزار زندانی تحت آموزش 

قرار گیرند.
وی ادامه داد: ســازمان زندان ها روی مشاغلی تأکید دارد 
که بازارمحور باشند و زندانیان بتوانند پس از آزادی هم به 
راحتی در بازار کار به اشــتغال در این حرفه ها ادامه دهند 
که این نیــز در زمره مراقبت های پس از خروج مددجویان 
مدنظر قرار می گیرد.وی با اعلام اینکه اشــتغال مددجویان 
در داخل زندان ها امری داوطلبانه است و نه اجباری، گفت: 
زندانیان برحســب اختیار می توانند به حوزه اشتغال روی 

بیاورند که قطعا از منافع آن هم برخوردار خواهند شد.
مدیــر دفتر برنامه ریزی اشــتغال و حرفه آموزی ســازمان 
زندان ها بر همکاری با ســازمان بســیج سازندگی درحوزه 
اشــتغال خبر داد و افزود: علاوه بر تفاهمنامه با ســازمان 
بســیج ســازندگی، بزودی با وزارت ورزش وجوانان و اتاق 

بازرگانی نیــز تفاهم نامه هایی برقرار خواهیم کرد که هدف 
همه این همکاری ها این است که در سال جدید که سالی با 
شعار تولیدمحوری است، ما هم بتوانیم ظرفیت های مختلف 
ســازمان ها و نهادها را در حوزه اشــتغال زندانیان پای کار 
بیاوریم.وی با بیان اینکه می خواهیم هر اندرزگاه به کارگاه 
تولیــدی کرامت حور تبدیل شــود، گفت: درســال جاری 
برنامه های توسعه کمی و کیفی اشتغال زایی در زندان ها در 
سه بازه زمانی با هدف رشد اشتغال در نیمه اول سال تا ۳۰ 
درصد را خواهیم داشت. ضمن اینکه با کمک سازمان های 
متولی ۱۰۰ هزار زندانی را تحت آموزش قرار خواهیم داد. 
اقــدام دیگر ما نیز هدایت بخش خصوصــی در زندان ها و 

گسترش ظرفیت بخش اعزام به کار مددجویان است.
ســلیمانی در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: قرار 
است با همکاری دیگر نهادها کلینیک های کسب و کار برای 
خانواده زندانیان ایجاد شــود. راه اندازی مرکز حرفه آموزی 
و اشــتغال یابی با کمک خیریــن و کارآفرینان و همچنین 
همکاری با پارک های علم و فناوری را خواهیم داشت. برای 
این منظور اســتان مرکزی را بعنــوان پایلوت طرح مدنظر 
داریم و سپس آن را به سراسر کشورها توسعه می دهیم.وی 
خاطرنشــان کرد: بزودی محصولات تولیدی زندانیان وارد 
عرضه الکترونیک می شود تا عموم مردم هم از آن خریداری 
کنند. همچنین برای ایجــاد انگیزش در بخش خصوصی 
دستورالعملی را تدوین خواهیم کرد بویژه اینکه با توجه به 
معافیت کامل سرمایه گذاران در زندان ها، آنان می توانند این 

اتفاق را فرصت طلایی برای کارآفرینی بدانند. 
ما هم فضای کار را برای آنان فراهم خواهیم کرد.مدیر دفتر 
برنامه ریزی اشتغال و حرفه آموزی سازمان زندان ها در پایان 
تعیین بودجــه ۵ هزار میلیاردی در قانــون بودجه را یک 
اتفاق مثبت برای رونق اشتغال زندانیان محبوس و آزادشده 
دانست و گفت: ما از تمامی کارآفرینان، شرکت ها، صاحبان 
اندیشه و دلسوزان مسائل اجتماعی می خواهیم برای توسعه 

حرفه آموزی و اشتغال به سازمان زندان ها یاری رسانند.

مدیرکل منابع انســانی معاونت توســعه وزارت بهداشت 
درباره وضعیت اســتخدام های وزارت بهداشــت، پیگیری 
بــرای جذب ۱۰۰ هزار نفر نیــرو در این وزارتخانه و نحوه 
امتیازبندی پرسنل بهداشت و درمانی فعال در بحران کرونا 

برای استخدام، توضیح داد.
دکتر ســیف الله مرادی در گفت وگو با ایسنا، درباره آخرین 
وضعیت مجوزهای استخدامی وزارت بهداشت، گفت: مجوز 
استخدام وزارت بهداشت در سال ۱۳۹۹ به تعداد ۴۰ هزار 
نفر بوده که تعداد ۳ هزار مجوز در مردادماه همان سال از 
بین افراد حدنصاب دار آزمون ســال ۱۳۹۸  استفاده شد و 
مابقی مجوزها  نیز از طریق آزمون اســتخدامی ۲۴ بهمن 
ماه ۱۳۹۹ اســتفاده شد.وی درباره درخواست مجوز ۱۰۰ 

هزار نیرو برای وزارت بهداشــت در سال جاری نیز گفت: 
برای ۱۰۰  هزار مجوز مطرح شده، معاونت توسعه در حال 
پیگیری از طریق سازمان اداری و استخدامی کشور است. 
بر این اساس جلساتی در این زمینه برگزار و مکاتباتی هم 
انجام شــده اســت که البته تاکنون منتج به نتیجه نشده 

است.
مــرادی دربــاره جزئیــات توزیــع پزشــکان عمومی و 
دندانپزشکان طرحی که اخیرا انجام شده است، ادامه داد: 
توزیع نوبت اول سال ۱۴۰۱ پزشکان و دندانپزشکان چند 

روز قبل آغاز شــده و افراد مشــمول این برنامه با مراجعه 
به ســامانه الکترونیک ثبت نام می کنند. تاکنون تعداد ۵۱ 
پزشک عمومی و ۱۷ دندانپزشک عمومی ثبت نام کرده اند 
که این فرایند تا هفتم اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ ادامه دارد و 
در تاریخ دهم اردیبهشت ماه نتایج توزیع این نیروها اعلام 

خواهد شد.
مــرادی درباره نحوه جذب نیروهای بهداشــتی و درمانی 
شــرکتی که در عرصه کرونا نقش آفرینــی کرده اند و قرار 
بود برای استخدام آنها امتیازاتی در نظر گرفته شود،  گفت: 

یکــی از امتیازاتی که برای پرســنل بهداشــتی و درمانی 
شــرکتی که در کرونا نقش آفرینــی کردند، در نظر گرفته 
شده، امتیازاتی در خصوص ســابقه خدمت شان است؛ به 
طوری که به ازاء سنوات خدمت دولتی، از شرط سنی آنها 
کسر می شــود.وی افزود: همچنین خدمت در بخش کرونا 
نیز امتیازبندی شده است؛ به این صورت که به ازاء هر ماه 
خدمــت  در بخش کرونا ۲ امتیاز  تــا حداکثر ۲۰ امتیاز 
علاوه بر کل امتیازات کســب شــده از سوی فرد،  در نظر 
گرفته می شود. در عین حال درباره برآورد تعداد نیروهایی 
که حائز شــرایط  شرکت در آزمون های استخدامی وزارت 
بهداشت هستند، با توجه به شــرایط آگهی استخدامی و 

تکمیل پورتال های مربوطه می توان اظهارنظر کرد.

رئیــس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت 
بــا تاکید بــر لزوم تکمیل واکسیناســیون علیــه کرونا از 
ســوی هموطنان، گفت: در حال حاضــر هیچ کمبودی از 
نظر واکسن در کشــور وجود ندارد.به گزارش ایسنا، دکتر 
محمــد مهدی گویا با بیان این مطلــب گفت: در روزهای 
اوج بیماری کرونا در ماه های مرداد و شهریور ۱۴۰۰ شاهد 
مشارکت وسیع جامعه در واکسیناسیون کووید-۱۹ بودیم و 
برخی روزها بیش از یک و نیم میلیون تزریق واکسن انجام 
می شــد؛ ولیکن با افزایش پوشش واکسیناسیون نوبت های 

اول و دوم و کاهــش موارد بیماری بویژه با فروکش نمودن 
موج ششــم در طی ۲ ماه اخیر مــوارد مراجعه گروه های 
هدف به پایگاه های واکسیناســیون کاهش داشته و تعداد 
مراجعیــن روزانه بــه حدود ۶۰ الی ۷۰ هــزار نفر کاهش 
داشــته اســت.  وی در ادامه افزود: در حال حاضر نزدیک 
به ۶۴ میلیــون و ۳۰۰هزار نفر نوبــت اول، ۵۷ میلیون و 

۵۰۰هــزار نفر نوبــت دوم و ۲۶ میلیــون و ۹۰۰ هزار نفر 
نوبت سوم دریافت کرده اند. گرچه پوشش نوبت اول و دوم 
در افراد در گروه ســنی بالای ۵۰ سال بالای ۹۰ درصد و 
نوبت ســوم نیز بالای ۷۵ درصد است ولیکن در گروه های 
ســنی زیر ۴۰ سال و بویژه در گروه ســنی ۵ تا ۱۲ سال 
شاهد بیشترین تعداد افرادی هستیم که هنوز برای دریافت 

نوبت های واکسن مراجعه نکرده و تاخیر دارند.رئیس مرکز 
مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت همچنین گفت: 
مطالعات بین المللی انجام شده نشان دهنده این است که 
دریافت نوبت سوم واکسن، میزان بستری در بیمارستان به 
علت ابتلا به ســویه جدید امیکرون را تا بیش از ۸۰ درصد 
کاهش می دهد؛ در حالیکه در سویه دلتا که قبلا در جهان 
رایــج بود دریافت ۲ نوبت واکســن همین میزان ایمنی را 
ایجاد می نمود و برای محافظت علیه سویه امیکرون نیاز به 

دریافت نوبت سوم واکسن است.


